
Wyciąg z Protokołu Elektronicznego nr V/2019 
z V Sesji VIII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 1 marca 2019 r. 
 
W V Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Daniel Kulkowski, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica, 
Sekretarz Gminy – Małgorzata Grzegorczyk, Radca Prawny – Robert Dargiewicz.   
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia V Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski. 
 
2. Stwierdzenie Quorum. 
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych. Listę obecności 
podpisało 19 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Pan Karol Kardasiński – Od miesiąca próbujemy dojść do konsensusu w sprawie 
uchwały na temat opłat targowych. Na komisji padły argumenty, że jest to 
niegospodarność i musimy szybko taką uchwałę o opłacie targowej wprowadzić, bo 
tracimy wpływy do budżetu gminy. Od tylu lat tej uchwały nie mieliśmy, a giełda w 
Roszkowie, na naszym terenie funkcjonowała. Wystarczająco z tej opłaty straciliśmy, 
więc ten miesiąc czasu, który jeszcze  byśmy sobie dali, pomógłby wypracować 
jedną, dobrą uchwałę. Zgadzamy się wszyscy, tak wczoraj zrozumiałem na komisji, 
że jest dużo zapisów dobrych w tej uchwale, którą my zaproponowaliśmy, jest dobra 
też ta uchwała, której wnioskodawcą była Pani Wójt. Proponuję solidarnie żebyśmy 
zdjęli z tego porządku obrad obie uchwały tą, którą my wnieśliśmy jako klub i tą, która 
jest w porządku obrad zaproponowana przez Panią Wójt i jeszcze na spokojnie 
popracowali. Składam więc wniosek o zdjęcie obu uchwał.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - Czy są jeszcze uwagi do 
porządku obrad dzisiejszej sesji? 
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Proszę o umieszczenie w porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy 
Gminą Pruszcz Gdański, a Gminą Miasta Gdańska w sprawie wykonania zadań 
publicznych w zakresie zagospodarowania odpadów komunalnych, w tym także 
frakcji odpadów wysortowanych z odpadów komunalnych. Jak Państwo wiecie 
przygotowujemy dość pilnie przetarg na zagospodarowanie odpadów komunalnych 
na terenie naszej gminy. Wiecie też Państwo, że z dniem 1. stycznia zmieniła się 
ustawa o odpadach. Chcielibyśmy już ogłaszać przetarg ponieważ od 1. lipca zmieni 
się u nas operator. Nad porozumieniem z Miastem Gdańskiem pracowaliśmy przez 
długi czas, wreszcie uzyskaliśmy konsensus. Stąd uprzejma prośba, żebyście 
Państwo przyjęli dzisiaj tę uchwałę. Powierzymy zadanie Miastu Gdańsk w kwestii 
zagospodarowania tych odpadów w zakładzie utylizacji „Szadółki”. Uchwała była już 



omawiana na komisji. W związku z tym bardzo proszę Państwa o przyjęcie uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - Czy są jeszcze inne uwagi do 
porządku obrad dzisiejszej sesji? 
Nie zgłoszono  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Wpłynęły dwa wnioski co do 
porządku obrad dzisiejszej sesji. Pierwszy wniosek Pana Radnego K. Kardasińskiego 
o to, żeby zdjąć z porządku obrad uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, 
określenia wysokości stawek opłaty targowej oraz uregulowania niektórych innych 
spraw związanych z jej poborem. Kto z państwa Radnych jest za wnioskiem?  

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za głosowało 8 
osób. Wniosek nie uzyskał bezwzględnej większości głosów. Porządek obrad 
pozostał bez zmian.   

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Kto z państwa jest za tym, ażeby 
wprowadzić do porządku obrad projekt uchwały złożony przez Panią Wójt?  

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) projekt uchwały 
w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Pruszcz 
Gdański a Gminą Miasta Gdańska w sprawie wykonania zadań publicznych w 
zakresie zagospodarowania odpadów komunalnych, w tym także frakcji 
odpadów wysortowanych z odpadów komunalnych został wprowadzony do 
porządku obrad jednogłośnie.   

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Stwierdzam, że porządek obrad 
został rozszerzony o projekt uchwały, który złożyła Pani Wójt i będzie on 
procedowany w ostatnim punkcie w bloku uchwał, czyli jako uchwała nr 10.  

4. Przyjęcie protokołu z  IV Sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Kto z państwa radnych ma uwagi 
do protokołu z IV sesji Rady Gminy? 
Pani Monika Rynkowska – W punkcie 5 mówiącym o złożonych interpelacjach 
wpisano moje nazwisko, natomiast powinno być wpisane nazwisko Pani radnej 
Moniki Ficek.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - Wskazana uwaga zostanie 
uwzględniona.  
Więcej uwag nie zgłoszono  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Stwierdzam, że protokół z IV sesji 
Rady Gminy został przyjęty.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski poinformował, że obrady Rady 
Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających, osoby 
uczestniczące w sesji wyrażają tym samym zgodę na przetwarzanie i 
upublicznianie swoich danych osobowych. Ponadto przewodniczący 
poinformował, że można zapoznać się z klauzulą informacyjną, która jest 
wywieszona podczas trwania sesji.  
 
Pan Karol Karasiński – Panie Przewodniczący, jeszcze jedna rzecz w punkcie 
porządku obrad. Jako klub złożyliśmy wniosek i nie widzę go porządku obrad. 
Pytanie czy nasza uchwała została uwzględniona w porządku obrad?  



  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – W 2. punkcie będą omawiane 
dwa projekty uchwał.   
 
II. Wręczenie nagrody za wysokie osiągnięcia sportowe. 
 
Pani Wójt wręczyła nagrody za wysokie osiągnięcia sportowe. Lista osób 
wyróżnionych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
III. Przedłożenie przez Wójta Gminy Pruszcz Gdański sprawozdania z 
wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Pruszcz Gdański.    
 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Pruszcz 
Gdański zostało przedstawione w  materiałach na sesję.  
 
IV. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY O DZIAŁANIACH 
PODEJMOWANYCH W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 
 
Przewodniczący Rady Gminy złożył informacje o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 
 
V. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym – składanie 
ustnych pytań kierowanych do Wójta. 
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak złożyła sprawozdanie o pracach podjętych od 
ostatniej sesji. 
Na sesję przybył Pan Remigiusz Kwieciński  
Pani Monika Ficek – Wrócę do przejścia dla pieszych w Łęgowie i spotkania z 
Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad. Pani Wójt, proszę mi powiedzieć na 
jakim jesteśmy etapie negocjacji. Co my zrobimy teraz z tym przejściem? Czy 
będziemy rozmawiać z księdzem? Czy będziemy starać się na poziomie sołectwa 
wypracować jakieś fundusze nawet na przyszły rok, żeby coś zrobić z tym 
przejściem, żeby ono było troszeczkę bezpieczniejsze. Czy zostały jakieś kroki 
poczynione w tej sprawie? W tym miesiącu znowu dwie kolizje na tym skrzyżowaniu 
miały miejsce. Moje pytanie brzmi, na jakim jesteśmy etapie i co my jako radni, rada 
sołecka lub sołtys możemy zrobić, żeby ten temat już zakończyć?  
Pan Janusz Sampolski – Chciałbym się odnieść do wypowiedzi Pani Wójt w 
temacie spotkania u Wojewody 5.02.2019r. Uważam, że te spotkania są bardzo 
owocne i przynoszą też wiele korzyści i wyjaśnień dotyczących funkcjonowania 
Polskich Wód jako instytucji oraz działań zmierzających w kierunku regulacji ilości 
populacji bobra na Żuławach. Dzisiaj również mamy kolejne spotkanie z 
przedstawicielem Departamentu Ministerstwa Gospodarki Morskiej i Żeglugi 
Śródlądowej w osobie Wiceprezesa Wód Polskich z Warszawy. Wiem, że Pani Wójt 
chyba nie uda się pojechać na godzinę 12:00 na to spotkanie – czy moglibyśmy 
zobowiązać Kierownika Referatu Ochrony Środowiska do wzięcia udziału w tym 
spotkaniu? Uważam, że mogą tam paść znaczące informacje, które mogą skutkować 
pozytywnie dla przyszłości naszych Żuław.  
Pan Szymon Benedyk – Pani Wójt poruszała temat ul. Sasankowej  w Juszkowie.  



Mam pytanie odnoście sprawy tzw. „Przysiółka Weselno”. Czy możemy liczyć na 
podobne zaangażowanie? Wybory sołtysa z 18.02.2019r., na których obecna była 
Pani Sekretarz pokazały, że ta sprawa jest nieuregulowana w statucie. Czy my ze 
strony gminy moglibyśmy zacząć dyskusję na temat włączenia Weselna do Wiśliny, 
czyli skierowania pisma do Pana Ministra?  
Pan Andrzej Chmielewski – Poprosiłbym jeszcze o kilka słów na temat współpracy 
z Lotosem. Co zamierzamy, jakie tam będą plany?  
Pani Monika Ficek – Jakiś czas temu pytałam o bar „Ola” i parking przy tym barze. 
Dostałam odpowiedź za co bardzo dziękuję. Skoro rzeczywiście mamy w tym roku 
wykonać tę inwestycję to skąd weźmiemy środki? Jak pytałam o to przy uchwale 
budżetowej to nie mieliśmy tych środków. I teraz pytanie komu zabierzemy środki, 
żeby zrealizować tę inwestycję, która nie była planowana w budżecie.  
 
VI. Interpelacje i zapytania radnych – interpelacje i zapytania skierowane  do 
Wójta Gminy w trybie art. 24 ust. 3-7 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wpłynęło 6 interpelacji oraz 2 
zapytania i zostały one przekazane do Wójta Gminy.  
 
VII. SPRAWY SOŁECKIE. 
1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Nie zgłoszono. 
 
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 
Pan Wiesław Zbroński poprosił o zorganizowanie spotkania z zarządcami drogi z 
Urzędu Marszałkowskiego w sprawie drogi wojewódzkiej nr 226. Swoją prośbę 
uargumentował.  
Pan Zdzisław Czerwiński zaprosił włodarzy gminy na jubileusz 90-lecia jednej z 
mieszkanek Żuławki, poprosił także o udzielenie pomocy potrzebującej mieszkance 
oraz o uruchomienie niedzielnych autobusów z Żuławki do Gdańska. Pan sołtys 
poinformował zgromadzonych, że nie będzie kandydował w kolejnych wyborach na 
sołtysa wsi Żuławka.  
Pan Jerzy Feliksiak poprosił o zwiększenie częstotliwości kursowania autobusów w 
Starszynie szczególnie rano i w godzinach szczytu.  
Pan Jacek Wałdoch zapytał o możliwość wygospodarowania środków na 
urządzenie terenu znajdującego się przy świetlicy wiejskiej w Rokitnicy. Poinformował 
także o tragedii, która miała miejsce na ul. Droga Słowackiego – w wyniku potrącenia 
zginął tam młody mężczyzna. Pan Jacek Wałdoch poprosił o podjęcie kroków 
dążących do ograniczenia prędkości na tej ulicy. Swoją prośbę uargumentował.  
Pan Tomasz Hertel zwrócił się z prośbą o wykonanie dodatkowych trzech mijanek 
na drodze prowadzącej z Borzęcina do drogi wojewódzkiej nr 222.  
Pan Adam Sitek przekazał informację, że projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 
opłaty targowej nie spełnia oczekiwań mieszkańców Cieplewa w przedmiocie 
ograniczenia tworzenia nielegalnych targowisk na terenie wsi Cieplewo. Pan Adam 
Sitek poprosił Radę Gminy, aby podczas głosowania uwzględniła wolę mieszkańców 
Cieplewa.  
Pan Antoni Byczyński zapytał czy zabytkowa dzwonnica znajdująca się w Wiślinie 
zostanie odwodniona.  
 
VIII. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 



 
1. zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 
Projekt uchwały przedstawiła M. Lica –Skarbnik Gminy. 
Komisjia Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pani Monika Ficek zapytała czy dofinansowanie na przebudowę ul. Kasztanowej 
jest już zagwarantowane.   
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak udzieliła obszernej odpowiedzi na pytanie.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr V/15/2019 z dnia 1 
marca 2019 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2018. 
 
2. a) wprowadzenia opłaty targowej, określenia wysokości stawek opłaty 
targowej oraz uregulowania niektórych innych spraw związanych z jej poborem  
 
Projekt uchwały zaproponowany przez Klub Radnych „Porozumienie Samorządowe 
Gminy Pruszcz Gdański”   przedstawił K. Kardasiński.  
Komisji Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały negatywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Radca Prawny R. Dargiewicz wskazał błędy formalne i pisemne w projekcie uchwały.  
 
Wszczęto obszerną dyskusje, w której udział wzięli: Pani Monika Ficek, Pan Robert 
Dargiewicz, Pan Karol Kardasiński, Pani Ewa Romik, Pan Andrzej Chmielewski, Pan 
Remigiusz Kwieciński, Pani Beata Grzędzicka-Biała, Pan Jerzy Kornacki, Pan Marek 
Kowalski, Pan Janusz Sampolski, Pani Monika Rynkowska, Pani Katarzyna Sulima. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak.  
Podczas dyskusji Pan Janusz Sampolski  poinformował, że jest przeciwny obu 
projektom uchwał w sprawie wprowadzenia opłaty targowej. 
 
Radny Janusz Sampolski opuścił sesję. 
 
Autopoprawki Klubu do projektu uchwały:  

• zapis §6 „zwalnia się z opłaty targowej sprzedaż dokonywaną podczas imprez, 
festynów, kiermaszów organizowanych lub współorganizowanych przez gminę 
Pruszcz Gdański”  

• z §3 wkreślić wyraz za 1 m² czyli ma być zapis „…wynosi 200 zł”, a nie jak jest 
wpisane„…200 zł za m. 

• błąd formalny – usunięcie zapisu „ z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia”  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowały 3 osoby, 12 osób przeciw i 3 osoby wstrzymała się od głosu.  
Obecnych na sesji było 19 radnych - jedna osoba nie oddała głosu. 
Uchwała nie została podjęta. 
2. b) wprowadzenia opłaty targowej, określenia wysokości stawek opłaty 
targowej oraz uregulowania niektórych innych spraw związanych z jej poborem  
 
 
Przedstawiono projekt uchwały, której wnioskodawcą była Pani Wójt.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 



uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński wniósł o wprowadzenie do uchwały paragrafu, który 
precyzowałaby wysokość stawek w zależności od powierzchni do 2m2 i powyżej 2m2.   
Pan Robert Dargiewicz -Radca Prawny zwrócił uwagę, że projekt uchwały posiada 
zapis, który precyzuje wskazane stawki.  
Pan Andrzej Chmielewski poinformował, że radni wyrażają chęć wypracowania 
uchwały, która określałaby miejsca, gdzie handel będzie dozwolony.  
Pan Jerzy Kornacki wniósł o wprowadzenie zapisu, który zwalniałby w 
uzasadnionych przypadkach z opłaty targowej.  
Radni zwrócili uwagę, że taki zapis już istnieje.  
Pani Monika Rynkowska  wniosła o omówienie autopoprawek.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak omówiła wprowadzone autopoprawki.  
Pani Monika Rynkowska wniosła wprowadzenie zapisu mówiącego o tym, że 
istnieje możliwość uiszczenia opłaty targowej także w kasie urzędu lub przelewem na 
konto.  
Pani Skarbnik Mirosława Lica poinformowała, że istnieje możliwość uiszczenia 
opłaty targowej w kasie urzędu lub przelewem na konto, jednak nie wymaga to 
zapisu w uchwale. Pani Skarbnik poinformowała również, że informacja o takiej 
możliwości zostanie rozpropagowana m.in. na stronie urzędu.  
Pani Monika Rynkowska ponownie wniosła o umieszczenie wcześniej 
wspomnianego zapisu.  
Pan Robert Dargiewicz - Radca Prawny poinformował, że spotkał się z wyrokiem 
sądu, który taki zapis uznał za przekroczenie kompetencji rady gminy.   
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, przeciw 5 osób i 2 osoby wstrzymały się od głosu, 
Rada Gminy podjęła uchwałę nr V/16/2019 z dnia 1 marca 2019 roku w sprawie 
wprowadzenia opłaty targowej, określenia wysokości stawek opłaty targowej 
oraz uregulowania niektórych innych spraw związanych z jej poborem. 
 
Sesję opuściły radne: Ewa Romik i Karolina Wołosowska.  
 
3. programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Pruszcz Gdański na rok 2019 
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję.  
Pan Szymon Benedyk zapytał kiedy wysłane zostało zapytanie odnośnie 
opiniowania  do koła łowieckiego i lekarza weterynarii. 
Pani Katarzyna Kwiatek udzieliła odpowiedzi.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr V/17/2019 z dnia 1 
marca 2019 roku w sprawie programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Pruszcz Gdański na rok 2019. 
Radna Ewa Romik – nie oddała głosu. 
 
4. określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 



zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję.  
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr V/18/2019 z dnia 1 
marca 2019 roku w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
5. zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję.  
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr V/19/2019 z dnia 1 
marca 2019 roku w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Pruszcz Gdański. 
 
6. nabycia działki nr 12/68 w Borkowie na własność Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję.  
Pan Karol Kardasiński zapytał czy rozmowy na temat przejęcia tej działki już się 
odbyły, czy odbędą się dopiero po podjęciu uchwały oraz czy radni będą na takie 
rozmowy zaproszeni.  
Pan Krzysztof Miliński udzielił odpowiedzi, którą uzupełnili Pan Zastępca Wójta 
Daniel Kulkowski oraz Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak.  
Pan Remigiusz Kwieciński zapytał jaki jest przewidziany koszt wykupu tej działki.  
Pan Zastępca Wójta Daniel Kulkowski udzielił odpowiedzi.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr V/20/2019 z dnia 1 
marca 2019 roku w sprawie nabycia działki nr 12/68 w Borkowie na własność Gminy 
Pruszcz Gdański.  
 
7. nabycia prawa własności działki nr 61/7 obręb 13 w Pruszczu Gdańskim 
zabudowanej budynkiem Urzędu Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 



Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję.  
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr V/21/2019 z dnia 1 
marca 2019 roku w sprawie nabycia prawa własności działki nr 61/7 obręb 13 w 
Pruszczu Gdańskim zabudowanej budynkiem Urzędu Gminy Pruszcz Gdański.  
 
Sesję opuściła radna Beata Grzędzicka-Biała  
 
8. darowizny działki nr 164/4 w Juszkowie stanowiącej własność Gminy 
Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję.  
Pan Karol Kardasiński – zapytał czy w związku z podjęciem tej uchwały granice 
Miasta Pruszcz Gdański i Gminy Pruszcz Gdański ulegną zmianie.  
Pan Krzysztof Miliński udzielił odpowiedzi.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 16 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr V/22/2019 z dnia 1 
marca 2019 roku w sprawie darowizny działki nr 164/4 w Juszkowie stanowiącej 
własność Gminy Pruszcz Gdański.  
 
9. nadania nazwy ulicy w miejscowości Jagatowo 
Projekt uchwały przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję.  
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 16 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr V/23/2019 z dnia 1 
marca 2019 roku w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Jagatowo. 
 
10. w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą 
Pruszcz Gdański a Gminą Miasta Gdańska w sprawie wykonania zadań 
publicznych w zakresie zagospodarowania odpadów komunalnych, w tym 
także frakcji odpadów wysortowanych z odpadów komunalnych. 
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję.  
Pan Andrzej Chmielewski zapytał o kwestię rozwiązania umowy między Gminą 
Pruszcz Gdański a Miastem Gdańskiem.  
Radca Prawny udzielił odpowiedzi.  
Pan Remigiusz Kwieciński zapytał o kwestię podwyżek opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak udzieliła odpowiedzi.  
Pani Katarzyna Kwiatek uzupełniła odpowiedź.  



Pan Andrzej Chmielewski zapytał o to, czy radni otrzymają treść porozumienia 
międzygminnego, aby się z nim zapoznać.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak udzieliła odpowiedzi.  
Pan Karol Kardasiński zapytał o kwestię transportu i odbioru odpadów oraz o to 
jakie różnice wynikną z zawarcia porozumienia.   
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak udzieliła odpowiedzi. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 16 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr V/24/2019 z dnia 1 
marca 2019 roku w sprawie w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego 
pomiędzy Gminą Pruszcz Gdański a Gminą Miasta Gdańska w sprawie wykonania 
zadań publicznych w zakresie zagospodarowania odpadów komunalnych, w tym 
także frakcji odpadów wysortowanych z odpadów komunalnych. 
 
IX. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak poinformowała, że wpłynęło 6 pism 
zatytułowanych „interpelacja” oraz 2 zapytania.  
 
 
X. Odpowiedzi na ustne pytania skierowane do Wójta. 
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak udzieliła odpowiedzi na ustne pytania 
skierowane do Wójta. 
 
XI. Wolne wnioski. 
 
Pan Andrzej Chmielewski złożył wniosek o stworzenie regulaminu lub określenie 
sposobu postępowania względem składania wolnych wniosków. Swój wniosek 
uargumentował.  
 
Pan Remigiusz Kwieciński zaproponował, aby wszystkie wnioski, o których mowa na 
sesji składać w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  
 
Pani Monika Ficek poprosiła o udzielenie oficjalnej odpowiedzi na wniosek złożony w 
listopadzie dotyczący stworzenia pięcioletniego planu inwestycji i regulacji budowy 
dróg w gminie.  
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak odniosła się do prośby i ponownie udzieliła 
ustnej odpowiedzi na wniosek oraz zadeklarowała stworzenie pisemnej odpowiedzi 
na wniosek.  
 
Pan Remigiusz Kwieciński zawnioskował o stworzenie przystanku autobusowego w 
rejonie osiedla „Młody Straszyn”. Swój wniosek uargumentował.  
 
Pani Monika Rynkowska  zapytała o procedurę dotyczącą składania wolnych 
wniosków podczas sesji oraz czy muszą być one składane pisemnie i gdzie 
następnie trafiają. Pani radna powołała się również na wniosek złożony na ostatniej 
sesji, który kierowany była do Komisji Oświaty, na który nie otrzymała odpowiedzi.  
 



Pan Andrzej Chmielewski odniósł się do wypowiedzi Pani Moniki Rynkowskiej. 
Przyznał, że wniosek Pani radnej umknął uwadze i zwrócił uwagę, że tym bardziej 
kwestia składania wolnych wniosków powinna zostać uregulowana.  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował o procedurze składania wolnych 
wniosków.  
 
Pan Andrzej Chmielewski stwierdził, że wyciąg z protokołu powstaje dość późno 
przez różne uwarunkowania. Zaproponował, aby punkt wolne wnioski potraktować 
szczególniej i wynotować go szybciej. 
 
Pani Monika Rynkowska zapytała czy Pan Przewodniczący Rady Gminy przekazał 
wniosek do Komisji Oświaty i kiedy otrzyma na niego odpowiedź.  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wniosek Pani radnej został 
przekazany do Komisji Oświaty, która zajmie się nim na najbliższym posiedzeniu 
komisji.  
 
Pani Monika Rynkowska zapytała czy składanie wolnych wniosków musi być 
potwierdzone formą pisemną, aby uniknąć sytuacji, że zapytania pozostają bez 
odpowiedzi. Zwróciła również uwagę, że regulamin dotyczący składania wolnych 
wniosków byłby dobrym pomysłem.  
 
Pan Karol Kardasiński zaproponował rozszerzenie panelu radnego o możliwość 
składania zapytań. Swoją propozycję uargumentował.  
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak poprosiła, aby Państwo radni dali pracownikom 
urzędu czas na wprowadzenie nowych rozwiązań po przeniesieniu się do nowej 
siedziby urzędu.  
 
Pan Andrzej Chmielewski zawnioskował o stworzenie rocznego kalendarium Sesji 
Rady Gminy.  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że został ustalony stały termin sesji 
tj. ostatni piątek miesiąca. 
 
Pani Wójt poinformowała radnych o: 
- tworzeniu ankiety dotyczącej komunikacji gminnej  
- pracach nad możliwością stworzenia zawrotki autobusowej w Goszynie, która 
wpłynęłaby na komunikację autobusową w tej części gminy  
- refundacji kosztów „biletu dla ucznia”, skierowanego do uczniów  dojeżdżających z 
Gminy Pruszcz Gdański do szkół spoza terenu gminy.   
 
 
Pani Krystyna Białek zwróciła uwagę, że autobusy gminne nie zawsze wjeżdżają do 
Borkowa. Poprosiła o rozwiązanie tego problemu.  
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak poprosiła o każdorazowe zgłoszenia 
niewykonania kursu autobusowego. 
 



Pani Krystyna Białek zapytała czy będzie możliwość rozliczenia zakupu biletu 
semestralnego oraz biletu na kursy niedzielne.  
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak udzieliła odpowiedzi.  
 
Pan Karol Karc opuścił sesję.  
 
Pani Monika Ficek poinformowała, że zdarzają się takie przypadki, iż uczniowie 
korzystają z usług dwóch przewoźników i kupują dwa bilety miesięczne, zapytała czy 
zwroty kosztów będą dotyczyły również takich sytuacji.  
 
Pani Monika Ficek zapytała czy jest szansa aby zmienić zapis tak by np. uczeń 
mieszkający w Wiślinie, a uczący się w Rotmance również mógł skorzystać z takiego 
zwrotu.  
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak udzieliła odpowiedzi.  
 
Pan Remigiusz Kwieciński poprosił o przytoczenie artykułu Prawa Oświatowego, 
który przytaczała Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak.  
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak udzieliła odpowiedzi. 
 
Pan Remigiusz Kwieciński zapytał czy na podstawie tego artykułu można informować 
rodziców z naszej gminy, że w szkołach spoza naszego terenu mogą uzyskiwać 
zwroty kosztów dojazdu.  
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak udzieliła odpowiedzi. 
 
Pan Karol Kardasiński zapytał czy znana jest ilość uczniów, która korzystałaby ze 
zwrotów kosztów dojazdu.  
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak udzieliła odpowiedzi. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał Państwu radnym o tym, że do 30 kwietnia 
są zobowiązani złożyć oświadczenia majątkowe oraz o szkoleniu radnych.  
 
XII. Zakończenie sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - W wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że V Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VIII Kadencji została 
zakończona o godz. 13:04 
 
 
Protokołowała: Marta Nowicka 


